
 

 

 

16. 5. 2023 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 7 zástupců členských obcí (Ing. Emil Ondra – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Miroslav 

Prudký – Rovečné, Josef Smolka – Rozsochy, Libor Pokorný – Rožná, Vlastimil Tvarůžek 

– Strážek, PaedDr. Šárka Kunčíková – Štěpánov nad Svratkou, Mgr. Ladislav Stalmach 

– Vír) 

Program 

 

1. Zahájení  

2. Hospodaření MB – rozpočtová změna č.1, schválení účetní závěrky za rok 2022, Závěrečný účet 

MB – zveřejnění 15 dní před členskou schůzí  

3. Příprava členské schůze – termín, místo, hosté, schválení Závěrečného účtu MB, informace o 

schválení účetní závěrky a rozpočtové změně č.1 

4. Majetek MB – údržba a oprava současného vybavení, nákup nového vybavení v rámci dotace 

MAS Zubří země 

5. Mikroregionální akce: a) BČD – průběh akce; b) dětská umělecká soutěž (13. ročník) – aktuální 

informace, termíny; c) MA21 – Putovní letní kino: účast obcí, výběr filmů; d) Nositel tradic 

Bystřicka 2023 – předání ocenění; e) Hry bez hranic – Zvole (Branišov) 2.9.2023, organizační 

porada; f) Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka – objednávka baňky do 30.6.2023 

6. Diskuse a další organizační záležitosti: a) Projekt SMART – průběh tvorby SMART dokumentu; 

b) společný nákup elektřiny a plynu na rok 2024; c) soutěž v bowlingu – průběžné výsledky (p. 

Stalmach); d) střet zájmů (vyplnění průběžného oznámení v CRO do 30.6.2023); e) akce ,,Čistá 

Vysočina“; f) přestupky proti veřejnému pořádku; g) návštěva kolegů ze ZMOVR ve dnech 2.5.-

4.5.2023 

7.  Závěr jednání 

 

 

 

 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.2/23 

 



Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

 Libor Pokorný, předseda MB, zahájil schůzi předsednictva v 13:10 hodin a přivítal všechny přítomné 

členy předsednictva. 

 Následně všechny seznámil s programem zasedání a dal hlasovat o jeho schválení. Program byl 

jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 
 

Na úvod schůze informoval pan Ondra (místostarosta města BnP) přítomné o jednání OVK v rámci 

provozu skládky Bukov, u které se nyní řeší její navýšení, a to konkrétně o 7 metrů. 

Aktuálně se provoz skládky odhaduje do poloviny roku 2024 a následné rozšíření by pak pokrývalo 

provoz skládky na dalších 5 let. Více podrobností zazní na plánované členské schůzi. 

Další informace se týkala Sdružení obcí Vysočiny (SOV), kde je Bystřice n. P. členem. Samotná 

Bystřice aktuálně uvažuje o tom, že ze SOV do poloviny roku vystoupí, jelikož nevyužívá služeb RRAV 

(Regionální rozvojová agentura Vysočiny), která pro obce zajišťuje organizaci výběrových řízení pro 

veřejné zakázky, žádosti o dotace, apod. Hlavním důvodem členství bylo také společné plánování v 

rámci zřizování spalovny, od které se nakonec upustilo. Obcím bude k této problematice ještě zasílán e-

mail. 

 

2. Hospodaření MB 
 

• Rozpočtová změna č.1 

Paní Dočkalová informovala přítomné starosty o rozpočtové změně č.1 (příloha č.1), která obsahuje 

změnu na straně výdajů, a to konkrétně na paragrafu 3639, kde došlo k navýšení rozpočtu o částku 9 140 

Kč, která souvisí s vyššími náklady v rámci návštěvy slovenských kolegů ze ZMO VR. Původně bylo 

počítáno s výdaji do výše 50 tis. Kč, celkové náklady nakonec činily 78 140 Kč. Došlo tím mj. 

k vyrušení položky 5139 (materiál) v částce 10 tis. Kč a k následnému navýšení položky služby o 17 100 

Kč a u položky pohoštění o částku 21 040 Kč. 

Na straně příjmů se také navýšila položka 2111 o částku 19 tis. Kč, která souvisí s úhradou části 

vzniklých nákladů od města Bystřice nad Pernštejnem. 

Předseda MB dal hlasovat o schválení rozpočtové změny č.1. Ta byla následně schválena. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 
 

• Účetní závěrka za rok 2022 

Členové předsednictva MB obdrželi před konáním schůze informace a dokumenty týkající se účetní 

závěrky za rok 2022. K předloženým výkazům patřila Rozvaha, Výkaz zisků a ztráty a Příloha k 

31.12.2022 (přílohy č. 2, 3, 4, 5). Další dokumenty, které jsou součástí účetní závěrky (zpráva o 

inventarizaci majetku k 31.12.2022, zpráva o kontrole hospodaření za rok 2022, zpráva o výsledku 

finanční kontroly za rok 2022) byly již schváleny na předchozích schůzích Mikroregionu Bystřicko. 

Předseda MB pan Pokorný dal hlasovat o schválení účetní závěrky za rok 2022.  

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 



Mikroregion Bystřicko jednohlasně schvaluje Účetní závěrku za rok 2022 ve smyslu vyhlášky č. 

220/2013 Sb., včetně znění protokolu o schválení Účetní závěrky (příloha č. 6).  

 

• Závěrečný účet MB 

V rámci plánované členské schůze proběhne také hlasování o schválení Závěrečného účtu MB, který 

obce obdrží nejpozději 15 dní před konáním členské schůze ke zveřejnění na své úřední desce. Obce 

budou tedy o jeho zveřejnění ještě informovány e-mailovou korespondencí.  

 

• DPP – paní Samková 

Předsednictvo bylo informováno také o Dohodě o provedení práce mezi MB a paní Samkovou, která již 

pravidelně pomáhá paní Dočkalové v letních měsících se zajištěním akce Putovní letní kino, Hry bez 

hranic a další administrativou spojenou s provozem kanceláře MB. 

DPP byla sepsána na tři měsíce, konkrétně od 1.6. – 31.8.2023 (25 hod. / měsíc, 5 tis. Kč hrubého). 

V rozpočtu bylo s uvedenou částkou již počítáno, tudíž přítomní starostové berou DPP na vědomí. 

 

 

3. Příprava členské schůze 

 

• Termín, místo, hosté 

Na schůzi předsednictva se stanovil termín členské schůze na úterý 20. 6. 2023 v 16:00 hodin. Místem 

konání schůze bude Obecní úřad v Rožné. 

Další téma jednání se zaměřovalo na stanovení hostů členské schůze. Paní Dočkalová oslovila paní 

Slezákovou z MVCR, která by přítomným starostům objasnila problematiku nových či plánovaných 

vyhlášek. V rámci červnové schůze by byla schopna obcím podat informace pouze o změně místních 

poplatků, ale nikoliv již o změnách v rámci daně z nemovitosti. Z tohoto důvodu by směřovala osobní 

účast až na pozdější členskou schůzi, která by pak musela proběhnout v měsíci září, aby měly obce 

dostatek času na schválení dané vyhlášky.  

Dále byla zvažována také účast MAS Zubří země, popř. MAP III. Jejich účast/neúčast bude ještě 

potvrzena v oficiální pozvánce na členskou schůzi. 

Na červnové schůzi MB bude mj. projednáván již zmiňovaný Závěrečný účet Mikroregionu Bystřicko 

a dále budou přítomným podány také informace o schválení účetní závěrky a rozpočtové změny č.1. 

 

4. Majetek MB 

Na minulé schůzi představenstva byla odsouhlasena případná opravu a údržbu vybavení, které 

Mikroregion vlastní. Pan Pokorný informoval přítomné o tom, že se prozatím daná kontrola 

neuskutečnila, a to z časových důvodu kompetentního odborníka, který ji měl provést. Na případné 

opravě se tedy budeme domlouvat již individuálně, dle rezervací daného vybavení. 

V rámci podání žádosti o dotaci přes MAS Zubří země obdržel Mikroregion od SZIFu dokument 

,,Oznámení o provedené administrativní kontrole“, který informuje o tom, že nebyly zjištěny žádné 

závady. Žádost postoupila tedy ještě k další kontrole. O dalším postupu budeme obce informovat. 

V případě schválení dotace by Mikroregion mohl pořídit novou (čtvrtou) kompletní aparaturu na letní 

kino, 2x nůžkové stany (4x6m) a party stan o rozměru 5x8m. Dále se do rozpočtu zahrnula také koupě 



kvalitní aparatury, která by sloužila převážně pro ozvučení akce Hry bez hranic a dále také pro větší 

slavnostní akce v obcích. 

 

5. Mikroregionální akce 

 

• Bystřicko čte dětem  

Realizace akce Bystřicko čte dětem je v plném proudu a aktuálně se stihlo uskutečnit zhruba 35 čtení 

v 10 obcích našeho regionu. Celkově se do konce akce, tj. do 31.10.2023, má zrealizovat 65 čtení v 19 

obcích našeho mikroregionu. MB tedy i v tomto roce poskytuje příspěvek ve výši 2700 Kč/čtení, z čehož 

je následně 700Kč/čtení přeúčtováno dané obci jako mimořádný členský příspěvek. Výběr MČP 

proběhne až po ukončení akce.   

 

• Dětská umělecká soutěž 

Uzávěrka příjmů dětských prací byla stanovena ke dni 15.5.2023. V současné době tedy probíhá 

kompletace prací zaslaných do soutěže, která nesla v letošním roce název ,,Přání lidem dobré vůle“. 

Ke konci měsíce května vyhodnotí odborná komise vítěze dle daných věkových kategorií. V měsíci 

červnu se pak plánuje výstava dětských prací v Městském muzeu Bystřice n. P., která by měla vyvrcholit 

slavnostním předáním cen dne 23.6.2023.  

V průběhu měsíce června tedy MB zajistí věcné ceny pro děti, jejichž nákup byl již schválen v Rozpočtu 

MB na rok 2023 v částce 10 tis. Kč. 

V měsíci srpnu – září 2023 je naplánována také výstava v Nemocnici u Milosrdných bratří v Brně a na 

duben 2024 jsou již zamluveny prostory v kongresové budově KV v Jihlavě. 

 

• Putovní letní kino  

Aktuálně byl obcím zaslán seznam filmů na nadcházející letní sezónu. Termín pro zasílání výběru filmů 

byl stanoven na 2.6.2023. V případě dřívější projekce (na přelomu června/července 2023) je pak termín 

stanoven do 23.5.2023, aby bylo možné zveřejnit program letního kina ještě v červnovém vydání novin 

Bystřicko.  

I v letošním roce bude MB poskytovat příspěvek 2000 Kč/projekci pro max. 3 filmy. 

 

• Nositel tradic Bystřicka 2023 

Členská schůze MB a Rada města BnP schválila nového Nositele tradic Bystřicka pro rok 2023, kterým 

se stala VOŠ a SOŠ zemědělsko – technická Bystřice n. P., a to za tradici zemědělského školství na 

Bystřicku. 

Novému Nositeli tradic Bystřicka vždy náleží titul, plaketa, diplom, panel a finanční odměna v částce 

15 000 Kč (v případě skupiny osob, PO). Finanční dar poskytuje, jako již obvykle, Mikroregion 

Bystřicko a město Bystřice nad Pernštejnem ve stejné výši (tzn. 7,5 tis. Kč každý subjekt). Slavnostní 

předání ocenění proběhne dne 13.8.2023 v rámci konání bystřické poutě. 

 

 

 



• Hry bez hranic 

Hry bez hranic se v letošním roce uskuteční ve Zvoli, konkrétně v místní části Branišov, a to dne 

2.9.2023. Na členské schůzi MB byl již stanoven také termín organizační porady, kterým je 13.6.2023 

v 10:00 hodin. Místo setkání bude ještě upřesněno v informačním e-mailu, který se bude týkat potvrzení 

účasti obcí na akci. V letošním roce nebyla podpořena žádost o krajskou dotaci Bavíme se na Vysočině, 

tudíž veškeré náklady na věcné dary pro soutěžící bude hradit MB.  

6. Diskuse a další organizační záležitosti 

• Projekt SMART 

Paní Dočkalová informovala o tvorbě SMART dokumentu za Mikroregion Bystřicko. Aktuálně MB 

zpracoval strategickou a analytickou část dokumentu a zbývá tedy již vytvořit poslední, a to 

implementační část. Po schválení zmiňovaného dokumentu ze strany SMO ČR bude nutné také 

schválení v rámci členské schůze MB. Daný dokument tedy bude obcím zaslán před jejím jednáním k 

náhledu.  

V rámci projektu SMART probíhá také řada online školení, ale také prezenčních školení, kterých se 

zúčastňuje paní Dočkalová společně s panem Pokorným (předsedou MB). 

 

• Společný nákup elektřiny a zemního plynu 2024 

V současné době se řeší převážně nákup zemního plynu, u kterého došlo k poklesu cen. Aktuální cenová 

nabídka od současného distributora Innogy činí 1564,84 Kč/MWh. Dle predikcí by mělo dojít ještě 

k mírnému poklesu v měsíci květnu/červnu, tudíž vyčkáme na výhodnější cenovou nabídku.  

U elektřiny se nyní cenové nabídky pohybují okolo 4 tis. Kč/MWh. Dle názoru odborníků se kloníme 

spíše k uzavření nákupu na podzim 2023. Situaci nadále sleduje náš poradce, pan Bittner, i město BnP, 

které řeší i nadále nákup přes komoditní burzu Kladno.  

Zúčastněné obce budou o případné akceptaci cenové nabídky informovány.   

 

• Soutěž v bowlingu 

Pan Stalmach, starosta obce Vír, sdělil přítomným aktuální informace o soutěži v bowlingu, které se 

konají ve Vagón bowlingu ve Víru. Tento týden se již chystá uzavření soutěže, kde bude zveřejněn také 

první vítěz venkovské ligy. Jarní zápasy byly brány spíše jako ,,zkušební“ verze soutěže a na podzim se 

pak chystají další pravidelné turnaje, do kterých se obce mohou stále přihlásit. Více informací o vítězi i 

samotné soutěži budou obcím poskytnuty na jednání členské schůze. 

 

• Střet zájmů 

Z hlediska zákona o střetu zájmů musí být do 30.6.2023 na stránkách https://cro.justice.cz/ podáno 

průběžné oznámení ze strany veřejných funkcionářů. V letošním roce nepodávají oznámení již 

neuvolnění místostarostové a členové rady, a to u obcí 1. typu. Neuvolněný starosta podává patřičná 

oznámení i nadále (viz tabulka). 



 

Období, za které se průběžné oznámení podává, je od 1.1.2022 do 31.12.2022. Pokud obce budou chtít 

se zadáváním oznámení do registru pomoci, mohou se obrátit na kancelář MB. 

 

• Akce Čistá Vysočina 

Paní Dočkalová dále přítomným poskytla informace týkající se akce Čistá Vysočina 2023, které se 

v letošním roce zúčastnilo z naší oblasti 35 obcí/FO. Samotný sběr odpadu probíhal již v termínu od 

10.4. do 23.4.2023. Kancelář MB byla opět kontaktním místem k vyzvedávání pytlů a vest určených k 

akci.  

 

• Přestupky proti veřejnému pořádku 

Na dotaz pana starosty z Víru byla řešena problematika lepení plakátů v obcích (typu ,,Koupím dům 

v této lokalitě“), které jsou mnohdy umístěné na majetku obce, např. po sloupech, nástěnkách apod.  

Konkrétně se tedy zjišťovalo, zda se obce mohou v této oblasti nějak bránit a zda je tento problém 

vnímám jako přestupek proti veřejnému pořádku či nikoliv. 

Dle pana Roda a paní Špatkové (právníci města BnP) nelze tuto věc dostat do skutkových podstat, které 

se na městském úřadě řeší. Je také poměrně výrazně v důkazní nouzi i to, že telefonní číslo uvedené na 

„výlepce“ ještě neznamená, že leták vylepil ten, kterému ono číslo patří. 

 

• Návštěva kolegů ze ZMOVR ve dnech 2.5.-4.5.2023 

V rámci diskuse se hovořilo o návštěvě našich slovenských přátel ze ZMO VR, kteří nás navštívili ve 

dnech 2.5.-4.5.2023. Z naší strany se daného setkání zúčastnila také řada našich starostů, kteří se dle 

možností zapojili do stanoveného programu. Fotografie z návštěvy budou obcím rozeslány k nahlédnutí. 

V červnovém vydání novin Bystřicko vyjde mj. článek s podrobným popisem celé návštěvy. 

 

• Informační panely – převod do vlastnictví obcí 

Na základě informací od TIC Bystřice nad Pernštejnem se uvažuje do budoucna o převodu vlastnictví 

některých informačních panelů obcí, které v současné době vlastní město BnP. Konkrétně by se jednalo 

o převod vlastnictví na jednotlivé obce formou darovací smlouvy. Více podrobností o této problematice 

ještě zazní na členské schůzi MB. 

 



• SMO ČR – Výbor DSO 

Dne 10.5.2023 nás oslovil předseda SMO ČR, pan Lukl, s nabídkou užší spolupráce, související se 

zapojením našeho DSO do činnosti Výboru dobrovolných svazků obcí. Výbor DSO funguje od 

minulého roku a sdružuje aktuálně 20 zástupců aktivních DSO. Účast ve Výboru je ale podmíněna také 

50 % členstvím sdružených obcí. Tuto podmínku ale v rámci naší oblasti nesplňujeme - členy SMO ČR 

je u nás pouze 11 obcí z celkových 39. O případné výjimce z tohoto pravidla by následně muselo 

rozhodnout Předsednictvo Svazu. Řádným členem Výboru se pak může stát pouze člen zastupitelstva 

obce, která je členem svazku a zároveň i členem SMO ČR.  

Na jednání předsednictva byla účast ve Výboru prozatím zamítnuta, ale budeme ji ještě zvažovat 

v budoucích letech, a to na základě daných přínosů plynoucích z členství ve Výboru DSO. 

8.  Závěr jednání 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast na druhé schůzi předsednictva v roce 2023 a následně ji 

ukončil.  

 

 

 

 

   ………………………………………. 

    předseda mikroregionu 

           Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

 

…………………………………….... 

      Jitka Dočkalová  


